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Protokół 
z LI Sesji Rady Powiatu Jeleniogórskiego 

która odbyła się dnia 26 października 2018 roku, o godzinie 9:00 
w Sali Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego 

w Starostwie Powiatowym w Jeleniej Górze, przy ul. Kochanowskiego 10. 
 

Ad.1 

Przewodniczący Rady Powiatu Jeleniogórskiego Eugeniusz Kleśta otworzył LI Sesję Rady 
Powiatu Jeleniogórskiego. Przywitał radnych, członków Zarządu, zaproszonych gości oraz 
przedstawicieli mediów. Na podstawie listy obecności (zał. nr 1) Przewodniczący Rady 
stwierdził, że w Sesji uczestniczy 17 radnych, Rada posiada zdolność uchwałodawczą 
wymaganą art. 13 ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym, posiedzenie jest prawomocne 
i Rada może podejmować prawomocne decyzje (nieobecni G. Rybarczyk i A. Sztando). 
Obsługę prawną Sesji zapewnił radca prawny Krzysztof Warzyński. 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Kleśta przedstawił porządek obrad LI Sesji Rady 
Powiatu Jeleniogórskiego (zał. nr 2) i spytał, czy są co do niego jakieś uwagi lub wnioski 
formalne. Wobec braku wniosków, Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

Wynik głosowania: 
Za  - 17 osób 
Przeciw - 0 osób 
wstrzymało się - 0 osób 

Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

Ad.3. 

Przewodniczący Rady Powiatu Jeleniogórskiego przeszedł do realizacji punktu 3. porządku 
obrad: „Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji „Kultura w powiecie jeleniogórskim” 
i  poprosił o zreferowanie tematu Wiesława Dzierzbę, dyrektora Wydziału Promocji, Kultury 
i Sportu. 

W. Dzierzba, dyrektor Wydziału Promocji, Kultury i Sportu zreferował temat zawarty 
w dostarczonych radnym materiałach. 

Przewodniczący Rady E. Kleśta poprosił o przedstawienie opinii komisji na temat projektu 
uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych - Przewodniczący Komisji Krzysztof Wiśniewski poinformował, 
że Komisja wyraziła pozytywną opinię. 

Przewodniczący E. Kleśta otworzył dyskusję. 
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W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady Powiatu Jeleniogórskiego 
E. Kleśta poddał pod głosowanie treść uchwały Nr LI/258/2018 w sprawie przyjęcia 
informacji „Kultura w powiecie jeleniogórskim”. W głosowaniu wzięło 17 radnych. 

Wynik głosowania: 
Za  - 17 osób 
Przeciw - 0 osób 
wstrzymało się - 0 osób 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad.4. 

Przewodniczący Rady Powiatu Jeleniogórskiego przeszedł do realizacji punktu 4. porządku 
obrad: „Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji „Turystyka w powiecie 
jeleniogórskim” i  poprosił o zreferowanie tematu Wiesława Dzierzbę, dyrektora Wydziału 
Promocji, Kultury i Sportu. 

W. Dzierzba, dyrektor Wydziału Promocji, Kultury i Sportu zreferował temat zawarty 
w dostarczonych radnym materiałach. 

Przewodniczący Rady E. Kleśta poprosił o przedstawienie opinii komisji na temat projektu 
uchwały. 

Komisja Rozwoju i Promocji Powiatu - Przewodniczący Komisji Leszek Supierz 
poinformował, że Komisja wyraziła pozytywną opinię. 

Przewodniczący E. Kleśta otworzył dyskusję. 

Głos w tej sprawie zabrała Ewa Szturo – Przedstawicielka Porozumienia Turystycznego Gmina 
Podgórzyn: Szanowni Państwo chciałam podkreślić, iż porozumienie o wspólnej promocji jest 
dla nas kluczowe i znaczące. To właśnie dzięki niemu wszystkie gminy mogą podejmować 
wspólne działania dotyczące promocji naszego regionu i marki Karkonoszy. Korzystając 
z okazji chciałam podziękować Panu Dyrektorowi Wiesławowi Dzierzbie i jego Zespołowi, 
który koordynuje te wszystkie działania, zajmuje się ich realizacją, co wiąże się z ogromem 
pracy. Efekty tych wszystkich działań, które podejmujemy, przynoszą wymierne korzyści. 
Obserwujemy wzmożony ruch turystyczny w naszym regionie. Myślę, że takie działania są 
bardzo potrzebne i ta współpraca jest dla nas bardzo owocna. Bardzo dobrze nam się 
współpracuje. Myślimy o sobie jako o jednym regionie Karkonoszy i taką postawę 
prezentujemy wszędzie. Dzięki temu wzmacniamy tą markę. 

/wszedł G. Rybarczyk, godz. 09:30/ 

K. Wiśniewski, Radny, zapytał o kwoty porozumienia z gminami w przyszłym roku. 

W. Dzierzba, dyrektor Wydziału Promocji, Kultury i Sportu: To porozumienie dotyczyło 
kadencji w latach 2015-2018. W tej chwili wystąpimy z kolejnym pismem do gmin 
o współpracę na następną kadencję 2018-2023. Ze wstępnych rozmów wynika, że wszyscy 
przedstawiciele są za i widać, że to jest potrzebne. 

/wyszedł J. Pokój, godz. 09:35/ 
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W związku z brakiem dalszych zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady Powiatu 
Jeleniogórskiego E. Kleśta poddał pod głosowanie treść uchwały Nr LI/259/2018 w sprawie 
przyjęcia informacji „Turystyka w powiecie jeleniogórskim”. W głosowaniu wzięło 
17 radnych. 

Wynik głosowania: 
Za  - 17 osób 
Przeciw - 0 osób 
wstrzymało się - 0 osób 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad.5. 

Przewodniczący Rady Powiatu Jeleniogórskiego przeszedł do realizacji punktu 5. porządku 
obrad: „Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji „Sport w powiecie jeleniogórskim” 
i poprosił o zreferowanie tematu Wiesława Dzierzbę, dyrektora Wydziału Promocji, Kultury 
i Sportu. 

W. Dzierzba, dyrektor Wydziału Promocji, Kultury i Sportu zreferował temat zawarty 
w dostarczonych radnym materiałach. 

/wszedł J. Pokój, godz. 09:40/ 

Przewodniczący Rady E. Kleśta poprosił o przedstawienie opinii komisji na temat projektu 
uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych - Przewodniczący Komisji Krzysztof Wiśniewski poinformował, 
że Komisja wyraziła pozytywną opinię  

Przewodniczący E. Kleśta otworzył dyskusję. 

Głos w tej sprawie zabrała Bronisława Kuchmistrz - Prezes Powiatowego Związku 
Sportowego: Działamy tylko w oparciu o fundusze pozyskane ze Starostwa Powiatowego. 
Mamy ogromne trudności z pozyskaniem funduszy na działalność sportową w naszym regionie 
dlatego, że sponsorów jest coraz mniej, a sport dzieci i młodzieży jest takim sportem, który nie 
jest dostrzegany ani w mediach, ani na zewnątrz i nie ma wiele poparcia. Chyba, że kończą się 
jakieś olimpiady czy mistrzostwa, dopiero wtedy mówi się o tym, ze należy wspierać sport 
dzieci i młodzieży. Jeżeli chodzi o nasze struktury, które działają w Szkolnym Związku 
Sportowym, są one określone przez Zarząd Główny Szkolnego Związku Sportowego 
potwierdzony przez Dolny Śląsk i ostatecznie przyjęte przez Powiat, ewentualnie przez Miasto. 
U nas w ramach Jeleniej Góry działa powiat miejski, a więc jest Jelenia Góra jako oddzielna 
instytucja, i funkcjonujemy my jako powiat ziemski. W ramach Jeleniej Góry działa MOS i ten 
MOS jest w o tyle lepszej sytuacji, że nie ma takich problemów z finansami jak my, ponieważ 
tam na sport szkolny otrzymują dużo więcej funduszy niż my, w granicach 500 tysięcy złotych, 
a czasami i więcej. Tam są na stałych etatach zatrudnione cztery osoby, które realizują ten sport 
szkolny. My natomiast robimy to w ramach połowy etatu w Starostwie Powiatowym i to jest 
wszystko co mamy jeżeli chodzi zasoby organizacyjne. Działamy w oparciu o kalendarz 
imprez, który zostaje zatwierdzony przez Zarząd Główny i mamy określony zakres dyscyplin. 
Nie wszystkie dyscypliny realizujemy jakie są w tym kalendarzu. Jako Powiat realizujemy 
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może 50% wszystkich dyscyplin sportowych, które powinny być realizowane w ramach szkół. 
Po pierwsze nie mamy warunków, a po drugie niektóre dyscypliny są bardzo kosztowne i nie 
bierzemy się za te dyscypliny, bo nie mamy wykwalifikowanych trenerów czy instruktorów 
w tych dziedzinach, ponieważ my opieramy się na zasobach szkolnych i nauczycielach 
szkolnych. Trenerzy są poza naszym zasięgiem, ponieważ nie stać nas na to, abyśmy 
kogokolwiek zatrudniali. Przykro stwierdzić, że nie obsługujemy sportów zimowych. Jeszcze 
dwa lata temu organizowaliśmy te dyscypliny, nawet próbowałam organizować Festiwal 
Sportów Zimowych, ale teraz niestety odstąpiliśmy całkowicie. Już nie będę występowała 
z ofertą o ośrodki na te dyscypliny, ponieważ środki, które zapewnia nam Starostwo Powiatowe 
nie są współmierne do tego, co my potrzebujemy. Cztery tysiące, które dostawałam przez 
ostatnie 2 lata na zorganizowanie tych trzech dużych imprez, były niewystarczające. To było 
żebranie, proszenie, aby większość działaczy robiła to za darmo. Jest to przykre, ponieważ 
mamy warunki. Jesteśmy w takim powiecie, gdzie sporty zimowe powinny kwitnąć, a one 
na naszych oczach giną. Młodzież, która uczestniczy w biegach narciarskich, robi to 
praktycznie w Szkole Mistrzostwa Sportowego w Szklarskiej Porębie lub w Piechowicach. 
Osoby te reprezentują nas na Dolnym Śląsku, ponieważ pomijamy szczebel gminny, powiatowy 
i nasze dzieci uczestniczą w tych zawodach mimo braku wyników na szczeblach niższych. 
Nasze dzieci tam zdobywają praktycznie czołowe miejsca i to jest przykre, że my jako powiat 
nie możemy wyasygnować kwoty 8 tysięcy, aby przeprowadzić zawody w tych dyscyplinach. 
Działacze wiedzą, że ja już odstąpiłam od Jakuszyc dlatego, że Jakuszyce są za drogie, gdzie 
trzeba zapłacić za GOPR i karetki pogotowia na zabezpieczenie na trasach. To nie jest 
w naszym zasięgu. W tej kwestii pomaga nam bardzo Miasto Karpacz, organizowało nam 
prawie za darmo trasy. Działacze Szkolnego Związku Sportowego oferowali się, że 
we własnym zakresie przeprowadzimy narciarstwo alpejskie. Praktycznie prawie za darmo, bo 
przewidziałam tylko 500 złotych. Pogoda nie dopisała, a my te imprezy musimy robić 
do 15 tycznia, ewentualnie jak się skończą ferie, czyli w marcu, a ze śniegiem bywa różnie. 
Ponadto środki, które otrzymaliśmy ze Starostwa Powiatowego na organizację tych imprez 
przychodziły do nas dopiero pod koniec lutego - początek marca. Ja kredytowałam z własnych 
pieniędzy. Nie wiem czy ktoś z Państwa wykłada własne środki, aby ruszyć z imprezami 
sportowymi. Kalendarz imprez realizujemy już od 3.stycznia i oczekiwanie na środki do marca 
to dla nas jest naprawdę kłopotliwe. Za wszystko trzeba zapłacić, nikt nie chce robić nic 
za darmo. Za darmo też nie da się nic kupić. To jest dla mnie bardzo uciążliwe. Chciałabym, 
abyście Państwo o tym wiedzieli, co się u nas dzieje, że to nie jest tak, że wszystko spada nam 
z nieba. Jestem wdzięczna szkołom i dyrektorom szkół, że udostępniają nam obiekty sportowe. 
Tak się cudownie złożyło, że u nas w Powiecie mamy piękne hale sportowe. Dyrektorzy szkół 
zabiegają o to, aby u nich robić te zawody, ponieważ wtedy nie muszą wydawać pieniędzy 
na koszty transportu dzieci. Z tym też dzieje się coraz gorzej. Od dwóch lat notujemy spadek 
liczby szkół na zawody mimo, że były w czołówce szkół jeżeli chodzi o współzawodnictwo 
sportowe. Nie przyjeżdżają, bo nie maja pieniędzy. Najpierw mieliśmy jedna szkołę z tych 
większych, czyli Janowice. Teraz doszły do tego Piechowice. Już zaczynają inne szkoły do tego 
dołączać i zaczyna się dziać bardzo źle. Zmieniły się również struktury jeżeli chodzi 
o szkolnictwo, mamy w tej chwili reformę. Przedtem mieliśmy 34 szkoły w swoim zasięgu, 
w tej chwili tych szkół liczebnie zaczyna być mniej, ponieważ szkoły gimnazjalne przechodzą 
w szkoły podstawowe, licealne pozostają na tym samym poziomie. Natomiast szkoły 
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podstawowe zostają obciążone dodatkowymi kosztami i to bardzo dużymi. Zresztą wynika to 
z tego, że współzawodnictwo sportowe zostało przeniesione ze szkół gimnazjalnych do szkół 
podstawowych. W ramach szkół podstawowych mamy dwa cykle współzawodnictwa 
sportowego. Jest współzawodnictwo dzieci i współzawodnictwo młodzieży szkolnej. Szkoła, 
aby uczestniczyć w całości w tym cyklu, który został narzucony nam do przeprowadzenia 
zawodów, musi wysyłać nam dzieci dwa razy. Raz jadą dzieci z klas 1-6, a drugi raz dzieci 
z klas 7-8. Jeżeli jest w szkole gimnazjum, to dołączają jako trzecia klasa. Środki pozostają 
na tym samym poziomie. Bardzo proszę Państwa jako Radnych, którzy mają wpływ na finanse 
w Powiecie, aby ten problem dostrzec i aby te szkoły dostały wsparcie w tym temacie. Dzieci 
jest naprawdę bardzo dużo. W tym roku zamykamy się na poziomie 5,5 a nawet do 6 tysięcy 
dzieci. Ponieważ już nie przyjeżdża 5 szkół gimnazjalnych, tylko 12 szkół podstawowych. 
Teraz jest dwadzieścia, a nawet dwadzieścia kilka tych spotkań. Robimy to w dużych halach, 
gdzie możemy robić dwa boiska, a na wymianę musimy wypuszczać trzech sędziów dlatego, 
że dwóch sędziów to jest zdecydowanie za mało. Cieszymy się z tego, że tych dzieci jest bardzo 
dużo. Nie chciałabym, aby ten zapał do zawodów szkolnych minął. Proszę Państwa, jest to 
cudowne, że na zawodach masowych takich jak biegi lekkoatletyczne w tym roku mieliśmy 
prawie 600 dzieci, to jest naprawdę dużo. Zastanawiamy się, czy nie rozłożyć tych zawodów 
na dwa dni, bo nie jesteśmy w stanie prowadzić tych zawodów. od godziny 8 rano do 15. Dzieci 
są ograniczane transportem, też gminnym, który rozwozi dzieci. Zarząd szkolny dokłada 
wszelkich starań, naprawdę pomagają mi wszyscy nauczyciele, dyrektorzy szkół, tutaj mogę 
im za to podziękować. Gdybyśmy tego nie robili, musielibyśmy zamknąć po pierwszym 
kwartale pracę Szkolnego Związku Sportowego, bo nie byłoby pieniędzy na Sejmik Sportowy. 
Robimy to w ramach naszych nauczycieli, którzy mają specjalizacje trenerskie, uprawnienia 
sędziowskie i pomagają nam w tej chwili w zawodach. Na naszych zawodach jest tak, że 
zamiast 20 złotych za mecz, my płacimy po 6 złotych za mecz. Gdybyśmy tego nie robili, to 
nie mielibyśmy szans przeprowadzić tych wszystkich imprez, które mamy. Dowodem na to, że 
dobrze się dzieje w tym naszym Powiecie jest to, że przez kolejne 2 lata i nadal byliśmy na 
pierwszym miejscu w ramach współzawodnictwa sportowego na całym Dolnym Śląsku. My 
wyszliśmy na pierwsze miejsce mimo, że mamy tylko działaczy, którzy robią to wszystko 
za darmo. Z tego miejsca dziękuje bardzo za pomoc Panu Dzierzbie, który wspiera mnie 
we wszystkich poczynaniach. Pomaga i jest obecny na naszych akcjach sportowych. Mam 
zastrzeżenia do naszych Radnych, którzy obiecali, że pojawią się na naszych zawodach. 
Przykre niestety, ale nie widziałam nikogo. Proszę Państwa, na tych zwodach są wójtowie, 
dyrektorzy szkół, ale radnych niestety nie widziałam. Chciałabym, aby ktoś z Państwa się 
pofatygował, ponieważ uważam, że młodzież i dzieci powinny nas bardziej absorbować. Jeżeli 
my im nie pomożemy, to z tą pomocą będzie naprawę ciężko, jeżeli zapomnimy o sporcie. 
Patologia wśród młodzieży będzie się jeszcze bardziej szerzyła. Staramy się bardzo 
rygorystycznie podchodzić do wychowania młodzieży na naszych zawodach. Nie ma 
na naszych zawodach przeklinania, palenia papierosów, niesportowego zachowania. Jeżeli 
takie sytuacje maja miejsce, to cały zespół jest zdyskwalifikowany i wyjeżdża z takich 
zawodów, więc dzieci się naprawdę pilnują. Przez ten sport staramy się wszyscy te dzieci 
i młodzież wychowywać. Bardzo Państwa proszę o pomoc, bo jeżeli spasujemy, będziemy 
obcinać środki na sport dzieci i młodzieży, to ja się nie podejmuję dalej tego prowadzić, bo to 
jest naprawdę trudne. Ja wszędzie proszę o wszystko, aby medale robiono mi taniej i korzystam 
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ze wszystkich upustów, aby mi zamawiano tańsze pucharki dla dzieci. Zależy mi na tym, aby 
te dzieci wszystko dostały zaczynając od medali, po dyplomy, puchary, aby otwarcie 
i zamknięcie imprezy miało jakiś wymiar. Dlatego, że na tych zwodach jest minimum 100-parę 
dzieci. Są dyscypliny takie jak szachy, gdzie te zespoły są rzeczywiście mniejsze, gdzie jest 
grupka dzieci 70 czy 50. Ale to są takie dwie czy trzy dyscypliny. Reszta wszystkie to są 
dyscypliny, gdzie jest 100-150 dzieci na hali sportowej. Proszę Państwa, po prostu to wymaga 
opieki i rzeczywistych środków finansowych. Ja o nie bardzo Proszę, a Panu Dzierzbie dziękuje 
za pomoc. 

E. Kleśta, Przewodniczący Rady: chciałbym podziękować za tą wypowiedź Pani Prezes, bo nie 
zawsze statystyki oddają jak jest w rzeczywistości. Chciałem wyrazić swój podziw 
i podziękowanie dla pasjonatów sportu jakich Pani reprezentuje. Nie zawsze te sprawy trafiają 
w tak wyraźny sposób jak dzisiaj do Radnych. Przesłanie, które dzisiaj Pani przekazała jest 
bardzo ważne i istotne. Może już nie ta Rada, ale następna Rada będzie miała możliwość 
zmierzyć się z tematem i być może zmienić pewne relacje, które niewątpliwie wymagają 
głębokich przemyśleń. Jeszcze raz dziękuję za to wystąpienie. 

Głos zabrał Piotr Rostkowski, Prezes Powiatowego Zrzeszenia Ludowe Zespoły Sportowe: 
Nasze powiatowe zrzeszenie jest związkiem stowarzyszeń, które skupia gminne kluby 
sportowe. Działamy tylko i wyłącznie na terenie powiatu ziemskiego. Nie wspomagamy się z 
mieszkańcami Jeleniej Góry. Gdyśmy się wspomagali, bylibyśmy dużo wyżej w klasyfikacji. 
W odróżnieniu od Szkolnego Związku Sportowego mamy trudniejsze zadanie, bo nie działamy 
w szkołach. Gro naszych imprez odbywa się w wolne od pracy dni. Kalendarz jest ułożony pod 
Dolnośląskie Igrzyska Zespołów Sportowych Mieszkańców Wsi i Miast. W tych igrzyskach 
reprezentanci naszego powiatu startują we wszystkich zawodach i dyscyplinach sportowych, 
wcześniej wyłonieni na eliminacjach powiatowych. Najlepsi natomiast startują już w 
eliminacjach strefowych. Ewentualnie jak zajmą wyższe miejsca, to jadą na finały dolnośląskie. 
Zdarzało się tak, że jechali na finały ogólnopolskie. Mamy pewne problemy z rozliczeniem. Od 
kilku lat musimy sporządzać korektę naszych wniosków ofert, bo nie wiemy, czy ci nasi 
sportowcy pojadą na dalsze rozgrywki. Dzięki Zarządowi i Wydziałowi dyrektora Dzierzby nie 
mamy z tym problemów od dwóch lat. Korekty zostały przyjęte i sporządzane. Mogę 
powiedzieć, że od grudniu na podsumowaniu naszych Dolnośląskich Igrzysk wszystkie sześć 
gmin typowo wiejskich startuje na naszych igrzyskach, czyli startują sportowcy i dzieci. Nasza 
praca opiera się wyłącznie na społecznej pracy działaczy. Z Powiatu Jeleniogórskiego nikt nie 
jest zatrudniony. Sędziowie biorą stawki jakie biorą, też nie zatrudniamy sędziów 
związkowych, bo nas po prosty nie stać, bo mają stawki z astronomiczną dla nas kwotą. Mamy 
swoją siedzibę, biuro tutaj, jest duży problem z zapłaceniem za media. Każde stowarzyszenie 
musi mieć swoją siedzibę zgodnie z wymogami rejestrowymi. Jest nam ciężko, ale na razie 
dajemy radę. Ludziom się jeszcze chce. Mamy grupę działaczy z terenu powiatu 
jeleniogórskiego, którzy są mocno zaangażowani. Wspomagają nasz Zarząd i dzięki temu nasza 
działalność idzie w miarę dobrze. Z tego miejsca chciałem podziękować Radzie Powiatu 
Jeleniogórskiego, Zarządowi, Pani Staroście oraz Komisji Sportu za dostrzeganie naszych 
potrzeb, za wspieranie naszej działalności i mamy nadzieję, że w przyszłym roku będzie lepiej. 
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Przewodniczący E. Kleśta podziękował za wystąpienie: Trzeba być wielkim pasjonatem sportu, 
aby tak mocno się angażować i te uwagi przyjmujemy do rozważenia i przepracowania. 

K. Wiśniewski, Wiceprzewodniczący: Czuję się zawstydzony po Pani (Bronisławy Kuchmistrz 
- Prezes Powiatowego Związku Sportowego) wystąpieniu, bo rzeczywiście zwróciła Pani 
uwagę, że te pieniądze, które zostały przeznaczone na Pani działalność są absolutnie 
niewystarczające. Mamy wiele spotkań, komisje odbywają się w każdym miesiącu przed Sesją. 
Pan Dyrektor był na prawie każdej komisji, gdzie były omawiane sprawy turystyki, kultury 
i sportu i z wielkim smutkiem słyszę, że potrzebuje Pani jeszcze raz taką kwotę, która została 
dla Pani przekazana. Jeżeli chodzi o nas jako radnych, nie otrzymaliśmy takiej informacji, aby 
tą kwotę zwiększyć. Od Zarządu nie przyszła do nas taka informacja, ani dyrektor Dzierzba nie 
przekazał nam takiej informacji. Dlatego chciałbym usprawiedliwić Radę, bo do nas takie 
informacje absolutnie nie docierały. 

Głos w tej sprawie zabrała Bronisława Kuchmistrz, Prezes Powiatowego Związku Sportowego: 
Panie Wiceprzewodniczący, to nie jest zupełnie tak. Ja składałam w tej sprawie ofertę 
niewygórowaną, bo na 6 tysięcy. Tę ofertę obcięto najpierw do 5 tysięcy, a później 
dowiedziałam się w końcówce lutego, że zmniejszono ją do 4 tysięcy, gdzie ja już dawno 
imprezę przeprowadziłam i zapłaciłam za nią. To jest bolesne, że nie ma pewnego zgrania. 

K. Wiśniewski, Wiceprzewodniczący: Pani Prezes, chciałem dodać, ze my jako Rada nie 
decydujemy, decyduje o tym Zarząd. 

A. Konieczyńska, Starosta: Decydujecie, podejmujecie uchwałę budżetową. 

K. Wiśniewski, Wiceprzewodniczący: Zapewniam, że gdyby pojawiła się taka informacja, 
każdy z Radnych podniósłby rękę za zwiększeniem tej kwoty. Przecież chodzi o dzieci, 
młodzież, o sport, o kulturę fizyczną. Zapewniam Panią, gdyby przyszła taka informacja do nas 
z Zarządu, każdy z siedzących tutaj podniósłby rękę. 

W związku z brakiem dalszych zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady Powiatu 
Jeleniogórskiego E. Kleśta poddał pod głosowanie treść uchwały Nr LI/260/2018 w sprawie 
przyjęcia informacji „Sport w powiecie jeleniogórskim”. W głosowaniu wzięło 18 radnych. 

Wynik głosowania: 
Za  - 18 osób 
Przeciw - 0 osób 
wstrzymało się - 0 osób 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie 

Ad.6. 

Przewodniczący Rady E. Kleśta przeszedł do realizacji punktu 6. porządku obrad: „Wręczenie 
przez Przewodniczącego Rady i Starostę „Pucharu Fair Play”. W tym roku Puchar zdobył 
zespół „Bobry Wojanów”. Puchar i nagrodę pieniężną wręczyli Starosta Anna Konieczyńska 
oraz Przewodniczący Rady Eugeniusz Kleśta wraz z Wiceprzewodniczącymi Rady na ręce 
Wiceprezesa Klubu Henryka Jęderko oraz Skarbnika Klubu Dariusza Ozimka. 

Przewodniczący E. Kleśta ogłosił 5 minutową przerwę (godz. 10:15). 
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Wznowienie obrad po przerwie, godz. 10:25, obecnych 18 radnych (nieobecny A. Sztando). 

Ad.7. 

Przewodniczący Rady Powiatu Jeleniogórskiego przeszedł do realizacji punktu 7. porządku 
obrad: „Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji Wojewódzkiego Inspektora 
Ochrony Środowiska we Wrocławiu o stanie środowiska na obszarze województwa 
dolnośląskiego w zakresie dotyczącym powiatu jeleniogórskiego” i poprosił o zreferowanie 
Grażynę. Materak, dyrektora Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa. 

G. Materak, dyrektora Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa zreferowała 
temat zawarty w dostarczonych radnym materiałach. 

Przewodniczący Rady E. Kleśta poprosił o przedstawienie opinii komisji na temat projektu 
uchwały. 

Komisja Rozwoju i Promocji Powiatu - Przewodniczący Komisji Leszek Supierz 
poinformował, że Komisja wyraziła pozytywną opinię. 

Przewodniczący E. Kleśta otworzył dyskusję. 

W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady Powiatu Jeleniogórskiego 
E. Kleśta poddał pod głosowanie treść uchwały Nr LI/261/2018 w sprawie rozpatrzenia 
informacji Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska we Wrocławiu o stanie 
środowiska na obszarze województwa dolnośląskiego w zakresie dotyczącym powiatu 
jeleniogórskiego. W głosowaniu wzięło 18 radnych. 

Wynik głosowania: 
Za  - 18 osób 
Przeciw - 0 osób 
wstrzymało się - 0 osób 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad.8. 

Przewodniczący Rady Powiatu Jeleniogórskiego przeszedł do realizacji punktu 8. porządku 
obrad: „Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji o działalności Społecznej Straży 
Rybackiej Polskiego Związku Wędkarskiego – Zarządu Okręgu w Jeleniej Górze na terenie 
powiatu jeleniogórskiego w 2017 roku” i  poprosił o zreferowanie Grażynę. Materak, dyrektora 
Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa. 

G. Materak, dyrektora Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa, zreferowała 
temat zawarty w dostarczonych radnym materiałach. 

Przewodniczący Rady E. Kleśta poprosił o przedstawienie opinii komisji na temat projektu 
uchwały. 

Komisja Rozwoju i Promocji Powiatu - Przewodniczący Komisji Leszek Supierz 
poinformował, że Komisja wyraziła pozytywną opinię. 

Przewodniczący E. Kleśta otworzył dyskusję. 
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/wyszedł R. Mazur, godz. 10:36 / 

W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady Powiatu Jeleniogórskiego 
E. Kleśta poddał pod głosowanie treść uchwały Nr LI/262/2018 w sprawie rozpatrzenia 
informacji o działalności Społecznej Straży Rybackiej Polskiego Związku Wędkarskiego 
– Zarządu Okręgu w Jeleniej Górze na terenie powiatu jeleniogórskiego w 2017 roku. 
W głosowaniu wzięło 17 radnych. 

Wynik głosowania: 
Za  - 17 osób 
Przeciw - 0 osób 
wstrzymało się - 0 osób 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad.9. 

Przewodniczący Rady Powiatu Jeleniogórskiego przeszedł do realizacji punktu 9. porządku 
obrad: „Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia na 2019 rok wysokości opłat za usunięcie 
pojazdu z drogi i jego parkowanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów 
w przypadku odstąpienia od jego usunięcia” i poprosił o zreferowanie tematu Edwarda Bojęcia, 
podinspektora do spraw usuwania pojazdów z dróg w Wydziale Komunikacji. 

E. Bojęć, podinspektor do spraw usuwania pojazdów z dróg w Wydziale Komunikacji, 
zreferował temat zawarty w dostarczonych radnym materiałach. 

/wyszedł J. Pokój, godz. 10:40 / 

Przewodniczący Rady E. Kleśta poprosił o przedstawienie opinii komisji na temat projektu 
uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych - Przewodniczący Komisji Krzysztof Wiśniewski poinformował, 
że Komisja wyraziła pozytywną opinię. 

Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Powiatu - Przewodniczący Komisji Bogusław Chodak 
poinformował, że Komisja wyraziła pozytywną opinię. 

Przewodniczący E. Kleśta otworzył dyskusję. 

W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady Powiatu Jeleniogórskiego 
E. Kleśta poddał pod głosowanie treść uchwały Nr LI/263/2018 w sprawie ustalenia na 2019 
rok wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na parkingu 
strzeżonym oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od jego usunięcia. 
W głosowaniu wzięło 16 radnych. 

Wynik głosowania: 
Za  - 16 osób 
Przeciw - 0 osób 
wstrzymało się - 0 osób 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad.10. 

Przewodniczący Rady Powiatu Jeleniogórskiego E. Kleśta przeszedł do realizacji punktu 10. 
porządku obrad: „Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Informacji o stanie realizacji zadań 
oświatowych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Jeleniogórski w roku 
szkolnym 2017/2018” i poprosił o zreferowanie tematu Sylwestra Urbańskiego, dyrektora 
Wydziału Oświaty i Zdrowia. 

S. Urbański, dyrektor Wydziału Oświaty i Zdrowia, zreferował temat zawarty w dostarczonych 
radnym materiałach. 

/wszedł J. Pokój, godz. 10:55 / 

Przewodniczący Rady E. Kleśta poprosił o przedstawienie opinii komisji na temat projektu 
uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych - Przewodniczący Komisji Krzysztof Wiśniewski poinformował, 
że Komisja wyraziła pozytywną opinię. 

Przewodniczący E. Kleśta otworzył dyskusję. 

P. Kwiatkowski, Wicestarosta: Na przełomie obu kadencji, aby zasygnalizować problemy przed 
którymi stanie nowa Rada jak i Zarząd, dokonaliśmy określonych korekt, ażeby doprowadzić 
do zbilansowania planów dochodów i wydatków w oświacie. Zagrożenie wynikające z utraty 
700 000 zł w MOW zostało skorygowane na takich zasadach, że jeżeli w trakcie roku 
wychowankowie fizycznie przebywają w ośrodku, jednocześnie mamy skierowania, można 
było sięgnąć zarówno po środki rezerwy MEN, jak również dokonać przesunięcia środków 
w ramach subwencji z tych jednostek, które planu nie wykonywały do tych jednostek, które 
miały nadwykonania. Na dzisiaj w MOW nie ma zagrożenia braku zbilansowania. Z tego tytułu, 
że jest tam więcej wychowanków niż we wrześniu ub. roku, i tak sięgnęlibyśmy po kwotę 
zbliżoną do miliona złotych. Wydział panuje nad sytuacją, Zarząd również. W zakresie 
funkcjonowania niepublicznych domów wczasów dziecięcych zaistniałe problemy będą 
rozstrzygane poprzez służby zewnętrzne. Paradoks polega na tym, że my przekazujemy dotacje 
dla tych podmiotów niepublicznych i w zasadzie w trakcie roku nie możemy przeprowadzić 
kontroli w sposób tak efektywny, ażeby zablokować przepływ dotacji po stwierdzeniu 
nieprawidłowości. Musimy to robić dopiero po zbilansowaniu roku. Na gruncie walki o dotacje, 
które podmioty niepubliczne sobie naliczają doszło do takiej sytuacji, że uchylono nam 
uchwałę, która została podjęta 28 lutego 2018 roku w sprawie trybu udzielania i rozliczania 
dotacji dla niepublicznych podmiotów oświatowych oraz trybu przeprowadzenia kontroli 
prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. Stwierdzenia nieważności tej uchwały dokonało 
Kolegium Regionalnej Izby obrachunkowej na wniosek kancelarii prawnej chroniącej interesy 
firmy ARCHITEKTON. Trzeba będzie wrócić do zapisów tej uchwały, gdyż głownie są to 
kwestie z kategorii zasad prawotwórczych tudzież kolizji pomiędzy tym, co jest zapisane w 
ustawach, a w naszej uchwale. Brak precyzyjnych zapisów w różnych aktach oświatowych 
powoduje, że samorząd jest w zdecydowanie gorszej pozycji niż podmiot, który wnioskuje o 
dotację. Na pewno trzeba będzie wystąpić do MEN, do sejmowej Komisji, ażeby te sprawy 
doprecyzować. 
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J. Kotliński, Radny poinformował, że nie otrzymał wydrukowanego dokumentu „Informacja 
o stanie realizacji zadań oświatowych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat 
Jeleniogórski w roku szkolnym 2017/2018”. 

L. Kaczmarczyk Pałucha, dyrektor Biura Rady Powiatu poinformowała, że Informacja nie 
została przekazana w formie wydruku, gdyż z treści uchwały nie wynika, że stanowi do niej 
załącznik. Radni otrzymali dokument w postaci pliku „pdf” przekazanego drogą elektroniczną. 

E. Kleśta, Przewodniczący Rady stwierdził, że jest to błąd pracy Biura Rady Powiatu. 

W związku z brakiem dalszych zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady Powiatu 
Jeleniogórskiego E. Kleśta poddał pod głosowanie treść uchwały Nr LI/264/2018 w sprawie 
przyjęcia Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w szkołach i placówkach 
prowadzonych przez Powiat Jeleniogórski w roku szkolnym 2017/2018. W głosowaniu 
wzięło 16 radnych (Radny J. Kotliński nie brał udziału w głosowaniu). 

Wynik głosowania: 
Za  - 15 osób 
Przeciw - 0 osób 
wstrzymała się - 1 osoba 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta piętnastoma głosami za, przy jednym 
głosie wstrzymującym się. 

Ad.11. 

Przewodniczący Rady Powiatu Jeleniogórskiego E. Kleśta przeszedł do realizacji punktu 11. 
porządku obrad: „Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu i form współpracy 
Powiatu Jeleniogórskiego z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami w 2019 roku”. 
i poprosił o zreferowanie tematu Ewę Gralik-Żmudzińską, Sekretarz Powiatu. 

E. Gralik-Żmudzińska, Sekretarz Powiatu, zreferowała temat zawarty w dostarczonych radnym 
materiałach. 

Przewodniczący Rady E. Kleśta poprosił o przedstawienie opinii komisji na temat projektu 
uchwały. 

Komisja Rozwoju i Promocji Powiatu - Przewodniczący Komisji Leszek Supierz 
poinformował, że Komisja wyraziła pozytywną opinię. 

Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Powiatu - Przewodniczący Komisji Bogusław Chodak 
poinformował, że Komisja wyraziła pozytywną opinię. 

Komisja Spraw Społecznych - Przewodniczący Komisji Krzysztof Wiśniewski poinformował, 
że Komisja wyraziła pozytywną opinię. 

Przewodniczący E. Kleśta otworzył dyskusję. 

J. Kotliński, Radny, wyraził opinię dotyczącą punktu 7 Programu: Rośnie liczba dzieci 
i dorosłych objętych warsztatami terapii zajęciowej. Te osoby mają rozciągnięty w czasie czas 
nauki i one potrzebują trwałego wsparcia, bo potem pozostają w domu i są skazani tylko na 
własnych rodziców. 
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W związku z brakiem dalszych zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady Powiatu 
Jeleniogórskiego E. Kleśta poddał pod głosowanie treść uchwały Nr LI/265/2018 w sprawie 
uchwalenia „Programu i form współpracy Powiatu Jeleniogórskiego z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami w 2019 roku”. W głosowaniu wzięło 17 radnych 

Wynik głosowania: 
Za  - 17 osób 
Przeciw - 0 osób 
wstrzymało się - 0 osob 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad.12. 

Przewodniczący Rady Powiatu Jeleniogórskiego przeszedł do realizacji punktu 12. porządku 
obrad: „Informacja Starosty Jeleniogórskiego oraz Przewodniczącego Rady Powiatu 
Jeleniogórskiego o wynikach analizy oświadczeń majątkowych za 2017 rok”. 

A. Konieczyńska, Starosta Jeleniogórski, wskazała Ewę Gralik-Żmudzińską, Sekretarz 
Powiatu, do zreferowania tematu zawartego w dostarczonych radnym materiałach. 

E. Kleśta, Przewodniczący Rady, zreferował temat dotyczący analizy oświadczeń majątkowych 
radnych zawarty w dostarczonych radnym materiałach. 

Przewodniczący E. Kleśta otworzył dyskusję. Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

Ad.13. 

Przewodniczący Rady Powiatu Jeleniogórskiego przeszedł do realizacji punktu 13. porządku 
obrad: „Zatwierdzenie protokołu z L Sesji Rady Powiatu Jeleniogórskiego”. 

Przewodniczący E. Kleśta przystąpił do głosowania „Zatwierdzenie protokołu z L Sesji Rady 
Powiatu Jeleniogórskiego”. 

W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. 

Wynik głosowania: 
Za  - 17 osób 
Przeciw - 0 osób 
wstrzymało się - 0 osob 

Przewodniczący stwierdził, że protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad.14. 

Przewodniczący Rady Powiatu Jeleniogórskiego przeszedł do realizacji punktu 14. porządku 
obrad: „Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu w okresie międzysesyjnym”. 

A. Konieczyńska, Starosta Jeleniogórski, zreferowała temat zawarty w dostarczonych radnym 
materiałach. 

Przewodniczący E. Kleśta otworzył dyskusję. Nie było zgłoszeń do dyskusji. 
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Ad.15. 

Przewodniczący Rady Powiatu Jeleniogórskiego przeszedł do realizacji punktu 15. porządku 
obrad: „Sprawozdanie Przewodniczącego Rady i Przewodniczących Komisji z działalności 
międzysesyjnej”. 

E. Kleśta, Przewodniczący Rady: Przygotowywałem dzisiejszą Sesję. Przepraszam 
za niedogodność spowodowaną niedostarczeniem kompletnego materiału. W przyszłej 
kadencji będziemy pracowali na tabletach, w tym kierunku to idzie. Te setki stron, które są 
powielane i Państwu dostarczane odejdą do lamusa i będzie więcej czasu na inne działania, 
które powinny być prowadzone przez pracowników Biura Rady. 

W. Bąk, Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisja nie spotkała się, 
ponieważ nie miała żadnych tematów. 

K. Wiśniewski, Przewodniczący Komisji Budżetu Spraw Społecznych Powiatu poinformował, 
że Komisja miała jedno posiedzenie dotyczące spraw bieżącej Sesji. 

B. Chodak, Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Majątku Powiatu poinformował, 
że Komisja odbyła jedno posiedzenie, sprawy dotyczyły bieżącej Sesji. 

L. Supierz, Przewodniczący Komisji Rozwoju i Promocji Powiatu poinformował, że Komisja 
miała jedno posiedzenie dotyczące spraw bieżącej Sesji 

Przewodniczący E. Kleśta otworzył dyskusję. Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

Ad.16. 

Przewodniczący Rady Powiatu Jeleniogórskiego E. Kleśta przeszedł do realizacji punktu 16. 
porządku obrad: „Interpelacje i zapytania Radnych”. 

Przewodniczący E. Kleśta otworzył dyskusję. Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

Ad.17. 

Przewodniczący Rady Powiatu Jeleniogórskiego przeszedł do realizacji punktu 17. porządku 
obrad: „Oświadczenia Radnych”. 

Przewodniczący E. Kleśta otworzył dyskusję. 

J. Pokój, Radny, w związku z tym, że w następnej kadencji nie będzie pracował w Radzie 
Powiatu, podziękował pracownikom Starostwa. Następnie zwrócił się do Radnych: Chciałbym 
bardzo serdecznie wszystkim Państwu podziękować. Zawsze 4 lata to są pewnego rodzaju 
emocje, elementy pokazujące różne punkty widzenia. Jestem dumny, że mogłem z Państwem 
pracować. Mam nadzieję, że mój odbiór nie będzie najgorszy. Mimo trudnych momentów 
zawsze zostawaliśmy przy stole i przy tym stole te sprawy rozwiązywaliśmy. To jest niebywale 
ważne dla demokracji i przede wszystkim dla samorządu. To, że ten samorząd nie dał się 
podzielić, to zasługa przede wszystkim Liderów. Na ręce tych Liderów chciałbym złożyć 
ogromne podziękowania, że mogliśmy współpracować. Wszystko, co było złe, powinno pójść 
w niepamięć. Za parę dni polski samorząd otworzy nową kartę. Życzę wszystkim sukcesów 
w pracy, zadowolenia. W imieniu tej koalicji, która tutaj współpracowała dziękuję Pani 
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Staroście, Zarządowi, który też miał nielekką pracę, przecież to nie są proste sprawy. 
Wszystkim Państwu w imieniu tej strony sceny politycznej bardzo serdecznie dziękuję. 

Ad.18. 

Przewodniczący Rady Powiatu Jeleniogórskiego przeszedł do realizacji punktu 18. porządku 
obrad „Sprawy różne”. 

Przewodniczący E. Kleśta otworzył dyskusję. 

A. Konieczyńska, Starosta Jeleniogórski: Pozwoliłam sobie zaprosić dyrektorów wydziałów. 
Nie mogłabym nigdzie indziej podziękować pracownikom Starostwa Powiatowego jak nie tu, 
w przepięknym, nowym, wspaniałym Transgranicznym Centrum Zarządzania Kryzysowego. 
Tu cytat: „Chcesz poznać człowieka, to idź z nim w góry”. Czas mijającej kadencji 
to prawdziwe Himalaje wyzwań i muszę przyznać, że dzięki wielu pracownikom Starostwa 
Powiatowego udało nam się osiągnąć nasze plany i zrealizować rzeczy niemożliwe. Bardzo 
Wam serdecznie dziękuję za uśmiech, za życzliwość, za wiarę, za wsparcie. Prawdziwych 
bojowników poznaje się w walce. Starosta wręczyła wszystkim zaproszonym dyrektorem  
robne upominki, sama też otrzymała kwiaty i pamiątkę. 

Przewodniczący Rady E. Kleśta poinformował, że będzie jeszcze jedna Sesja obecnej Rady: 
Już teraz serdecznie zapraszam dyrektorów wydziałów, wtedy oficjalnie pożegnamy się 
z Państwem jako Rada na Sesji w tym celu specjalnie zwołanej. Jesteśmy w punkcie „Sprawy 
różne”, proszę o zgłaszanie spraw. 

G. Rybarczyk, Radny poprosił o wsparcie dla mieszkańców Piechowic, którym spłonął dom. 

Przewodniczący Rady E. Kleśta poprosił o podanie numeru konta, na które można będzie 
dokonać wpłaty. Przewodniczący poinformował, że następna Sesja odbędzie się 7 listopada. 

Przewodniczący poinformował o wpłynięciu uchwały RIO w sprawie uchylenia uchwały. 

Przewodniczący pogratulował obecnym Radnym uzyskania mandatu radnego w wyborach 
samorządowych na nową kadencję Rady Powiatu Jeleniogórskiego. 

Ad.19. 

Przewodniczący Rady Powiatu Jeleniogórskiego zamknął LI Sesję Rady Powiatu 
Jeleniogórskiego o godzinie 12:00 

 

Protokół opracowała:  
Marcjanna Ruszkowska  
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 Przewodniczący Rady 
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